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Zápis z jednání 
Výboru pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost Zastupitelstva Kraje Vysočina 

č. 10/2014 konaného dne 4. prosince 2014 
 
Přítomni: 

1. Nejedlá Dagmar (místopředsedkyně) 6. Křivánek Roman 

2. Kovanda Bohumil  7. Ptáček Jaroslav 

3. Máca Stanislav 8. Feldbabel Vít 

4. Bičík Lukáš 9. Jirků Ladislav (předseda) 

5. Brož Ladislav 10. Ubr Kamil (tajemník) 

 
Nepřítomni (omluveni): 

1. Hájek Otto  3. Pátek Radek 

2. Ležáková Zuzana 4. Fabeš Roman 

 
Program jednání: 
 
1. Zahájení jednání; 
2. Schválení programu a zápisu; 
3. Informace o bodech projednaných v Radě Kraje Vysočina;  
4. Vyhodnocení přijímacího řízení na střední školy; 
5. Plán činnosti na rok 2014; 
6. Diskuze a různé; 
7. Závěr. 
8. Diskuze a různé; 
9. Závěr. 
 

1. Zahájení jednání 
Ladislav Jirků, předseda Výboru pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost Zastupitelstva Kraje 
Vysočina (dále jen „VVVZ“) přivítal všechny přítomné a zahájil jednání. Dle počtu přítomných členů 
konstatoval, že VVVZ je usnášeníschopný. Omluvil ze začátku jednání Kamila Ubra 
 

2. Schválení programu a zápisu 
Předseda přednesl návrh programu, který byl 8 hlasy schválen. K zápisu z minulého jednání 
nebyly vzneseny žádné připomínky. 
 
Na zasedání se dostavil Jaroslav Ptáček. 

 
3. Informace o bodech projednaných v radě kraje  

Ladislav Jirků vyzval členy k dotazům k materiálům odboru školství, mládeže a sportu 
projednávaných na zasedání Rady Kraje Vysočina č. 34/2014, 35/2014 a 36/2014 konaných 
v období od 11. 11. 2014 do 2. 12. 2014. Podrobnější informace o projednávaných materiálech lze 
získat na: http://extranet.kr-vysocina.cz/samosprava/index.php?akce=rada 
 
Byly vzneseny dotazy k bodům: 

 Odvolání z vedoucího pracovního místa ředitelky příspěvkové organizace (RK 34/2014); 

 Monitorování kvality vzdělávání (RK 35/2014); 

 Podpora aktivit Týdne vzdělávání dospělých 2014 (RK 35/2014). 

Ladislav Jirků doplnil, že vysvětlení ke vzneseným dotazům podá Kamil Ubr, až se dostaví 
na zasedání.  

http://extranet.kr-vysocina.cz/samosprava/index.php?akce=rada
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Členové VVVZ diskutovali o možnosti nominace na post člena školských rad při školách 
zřizovaných Krajem Vysočina. 

 
Usnesení 27/10/2014/VVVZ 
Výbor pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost Zastupitelstva Kraje Vysočina 
bere na vědomí 
informace dle materiálů projednávaných v Radě Kraje Vysočina. 
Usnesení bylo přijato 9 hlasy (0 proti, 0 se zdržel) 
 

4. Vyhodnocení přijímacího řízení na střední školy 
Ladislav Jirků vyzval členy k dotazům týkající se podkladového materiálu Vyhodnocení příjímacího 
řízení na střední školy. Vít Feldbabel se dotázal na rozdíl u víceletých gymnázií a to mezi 
počtem předpokládaných žáků k přijetí do prvních ročníků - 495 a počtem žáků přijatých 
do prvních ročníků - 509.  Stanislav Máca otevřel problematiku ztráty zájmu o ekonomické obory. 
Dále přítomní diskutovali o počtu lyceí v Kraji Vysočina. Dagmar Nejedlá vznesla dotaz, zdali je 
v kraji internátní škola pro žáky s mentálními poruchami. Roman Křivánek reagoval, že se v Jihlavě 
nachází školské zařízení pro výkon ústavní nebo ochranné výchovy a preventivně výchovné péče 
zřízené MŠMT - Dětský domov se školou, středisko výchovné péče a základní škola. Součástí 
Dětského domova se školou je i základní škola a základní škola praktická.  
 
Usnesení 28/10/2014/VVVZ 
Výbor pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost Zastupitelstva Kraje Vysočina 
bere na vědomí 
informace o vyhodnocení přijímacího řízení na střední školy. 
Usnesení bylo přijato 9 hlasy (0 proti, 0 se zdržel) 
 
Na zasedání se dostavil Kamil Ubr. 
 

5. Plán činnosti na rok 2014 
Ladislav Jirků vyzval přítomné k námětům na doplnění návrhu Plánu činnosti VVVZ na rok 2015. 
Od členů VVVZ nebyly vzneseny dotazy ani náměty k doplnění. 
 
Usnesení 29/10/2014/VVVZ 
Výbor pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost Zastupitelstva Kraje Vysočina 
projednal a schvaluje 
Plán činnosti VVVZ na rok 2015. 
Usnesení bylo přijato 9 hlasy (0 proti, 0 se zdržel) 
 
 
Kamil Ubr odpověděl na vznesené dotazy týkající se bodu 3 a 4 programu jednání: 
 
Odvolání z vedoucího pracovního místa ředitelky příspěvkové organizace (RK 34/2014)   
Důvodem je sloučení příspěvkových organizací a zánik vedoucího pracovního místa ředitelky 
Domova mládeže a Školní jídelny Jihlava a povinnost zřizovatele ředitelku odvolat. Práva 
a závazky Domova mládeže a Školní jídelny Jihlava přecházejí dnem sloučení na přejímající 
organizaci Střední školu stavební Jihlava. 
 
 
Monitorování kvality vzdělávání (RK 35/2014) 
Jedná se o monitorování kvality vzdělávání v učebních oborech. Jedná se o monitorování 
obecných kompetencí. 
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Podpora aktivit Týdne vzdělávání dospělých 2014 
Asociace institucí vzdělávání dospělých (AIVD) každoročně vyhlašuje Týden vzdělávání dospělých 
(TVD) na podporu propagace dalšího vzdělávání. Na území našeho kraje se koordinací 
a organizací TVD dlouhodobě zabývá zástupce za AIVD v Radě pro rozvoj lidských zdrojů Kraje 
Vysočina Jaroslav Bezchleba. V roce 2014 jsou v návaznosti na dobré zkušenosti z předchozích 
let navrženy aktivity zahrnující jednotlivé akce vzdělavatelů. Bude se jednat o vzdělávací akce typu 
kulatých stolů, přednášek, seminářů a dnů otevřených dveří. Aktivity budou probíhat koncem 
listopadu a začátkem prosince 2014. 
 
Rozdíl počtu žáků u víceletých gymnázií v prvních ročnících - předpoklad přijatých žáků 495 
a počet žáků přijatých 509 
Počet 495 žáků je odhad žáků pro přijetí do prvních ročníků - při odhadu nebyla využita ani plná 
kapacita. 
Kamil Ubr doplnil, že stále přetrvává celkový pokles žáků na středních školách. 
 
Počet lyceí v Kraji Vysočina 
Celkem v Kraji Vysočina je 7 lyceí. 3 technická, 2 ekonomická a 2 zdravotnická. 
 
Internátní školy pro mentálně postižené 
V kraji jsou dvě základní školy (v Třebíči a v Chotěboři), které mají internát. V obou případech se 
jedná o zařízení pro žáky s těžšími formami zdravotního handicapu (žáci a žákyně v programu 
základní škola speciální). Celkově je však zejména v Třebíči zájem malý a již se uvažovalo 
z tohoto důvodu o uzavření. V internátech je celodenní péče a z tohoto důvodu jsou extrémně 
finančně náročné. Základní školy speciální jsou rovněž při ústavech sociální péče pro děti 
s těžkými handicapy (např. v Černovicích, Křižanově, Březejci).  
 

6. Diskuze a různé 
Stanislav Máca se dotázal na rozhodnutí rady kraje ve věci poskytování prospěchových stipendií. 
Kamil Ubr reagoval, že dotaz byl předán právníkům a dosud nemá odezvu. 
Dále se Stanislav Máca dotázal na řešení problematiky nedostatku podaných přihlášek žáků 
do oboru k jeho otevření a možnosti oslovení rodičů k využití této přihlášky na jiný obor či školu 
v termínu před 15. březnem. Uvítal by metodiku či manuál, jak postupovat v tomto případě. Kamil 
Ubr reagoval, že dotaz vznese na odborníka OŠMS v oblasti středního školství.  
 
Na závěr přítomní diskutovali o možnosti povinné docházky dětí do posledního roku mateřské 
školy a možnosti změny hygienických předpisů v mateřských školách. 
 
Termín příštího zasedání byl stanoven na čtvrtek 8. ledna 2015 v zasedací místnosti sídla 
Krajského úřadu Kraje Vysočina. 
 

7. Závěr 
Ladislav Jirků, předseda VVVZ, poděkoval všem přítomným za celoroční aktivní činnost a ukončil 
jednání. 
 
 
 
PaedDr. Ladislav Jirků 
Předseda Výboru pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost Zastupitelstva Kraje Vysočina 
 
 
RNDr. Kamil Ubr 
tajemník Výboru pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost Zastupitelstva Kraje Vysočina 
 
Zpracovala a zapsala: Zuzana Škrdlová dne 4. prosince 2014. 


